
SEPTEMBER 2024 

NR.249 •  54.  ÅRGANG    

Borgeravis for Ny Hammersholt, Lille Sverige,  Hammersholt, 
Brødeskovparken, Nr. Herlev, Freerslev – og alt det midt imellem!

Fjernvarme i  
Ny Hammersholt,  
nyt Festlaug i Nr. Herlev
trafikken i området, 
borde og bænke i  
Brødeskov og  
meget mere ...



MobilePay

100 kr.
94329

Brødeskov Lokalråd

3

Næste nr. (250) er på gaden 23.-29. november 2024.
Indleveringsfrist den 1. november 2024 – husk at overholde den!
BBavis@brodeskov.net

Restaurant Nysøgaard 
Nysøgårdsvej 9, 3400 Hillerød 

Tlf.: 48 26 56 85  
info@nysogaard.dk  
www.hillerodgolf.dk 

CAFÉ /RESTAURANT 
SELSKABSLOKALE 

DINNER TRANSPORTABLE 

 
 

 
 

 

Se på vores hjemmeside vedr. åbningstider. 
Du kan også sende en mail eller ringe på 40 33 03 36. 

Venlig hilsen Anders Kjergaard

Støt Brødeskov Lokalråd  
med 100 kr. om året

Husk, du kan betale  
med MobilePay  
på 94329
Et års medlemskab, der dækker hele husstanden, koster 
kun 100 kr. Hvis du betaler på MobilePay, skal du skrive 
dit navn i beskedfeltet. Du kan selvfølgelig også stadig 
overføre dem på 6300 – 1583230.  

Som medlem støtter du indsatsen for at  
forbedre forholdene i området samt udgivelsen af 
Brødeskov Borgeravis.  

Galleri Louise T

Farverige malerier med både  
abstrakte og figurative elementer
Åben efter aftale på 28 69 96 85

www. louiset.dk

Malerier af  
Per Christiansen

Se mere på perchristiansen.com  
eller kontakt for aftale på 22 26 97 94
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N Y T  F R A  B R Ø D E S K O V  L O K A L R Å D

I sidste nummer var der en del fokus på solceller, og de ret store arealer 
der er i spil. I vores område er der en del landbrugsjord, og derfor kan det 
være fristende at se i retning af Brødeskov, når man gerne vil samle 
anlæggene i størst mulige enheder.

Vi kan kun opfordre til at følge med i hvad der lægges ud på kommunens 
hjemmeside, under høringer. For uanset hvad der måtte være af ønsker, 
så er det først når de når så langt, at der er formel behandling af dem.
Lokalrådet har bakket op om den generelle holdning i Hillerød Kommu-
nes landsbyer. Solcelleanlæggene skal holdes i mindre enheder, og 
spredes ud så enkelte områder ikke overbelastes.

Det er givetvis ikke et drømmescenarie for hverken selskaberne bag, eller 
de politikere der mener at Hillerød Kommune skal have anlæggene. Men 
det må nu engang være således, at hvis man har en forretningsmodel der 
kun i symbolsk omfang er til glæde for det lokalsamfund man vil anlægge 
det i, så kan indrømmelserne den anden vej også kun være symbolske.
Hvis vi skal kunne se hinanden i øjnene ud fra et demokratisk perspektiv, 
så er kommunens politikere nødt til at stå fast på at det er de lokale 
samfund der sætter vilkårene – ikke dem der har visioner på andres 
bekostning, eller dem der vil investere i det, uden at give noget igen.

Hvis man derimod gerne vil bidrage til det hyggelige landsbyliv som vi har 
så stort potentiale for, så har der været rig mulighed for det henover 
sommeren.

Der har været arrangementer i både Ny Hammersholt og Hammersholt, 
og senest med vejfesten i Nr. Herlev.

Det skulle egentlig have været en lokal vejfest på Herlevgårdsvej, men 
blev i år udvidet til hele byen og Brødeskovparken. Og sikken fest – trods 
vejret. Over 100 tilmeldte, og de sidste gik hjem kl. 0200.

Lokalrådet vil meget gerne bakke op om arrangementer der ryster os 
sammen. Så tøv ikke med at sende os invitationer, reklamer eller hvad det 
måtte være, så vi kan hjælpe med at sende dem ud. Det kan både ske her 
i bladet, og via mail og Facebook.

Næste nummer bliver juleudgaven, og til den tid har vi forhåbentlig mere 
nyt om både stationsflytning, stisystem til Favrholm Station, og lokale 
hastighedszoner i landsbyerne.

Husk vi bor lige om hjørnet, og tøv heller ikke med at skrive til  
os, hvis der er en sag vi skal tage op, eller der er noget,  
vi kan informere om.

På bestyrelsens vegne
Mathias Skarby

Ryst os gerne  
sammen!
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T R A F I K U DVA LG E T O R I E N T E R E R

Området i Nr Herlev ved den nye station

Brødeskov Station bliver til Nr. Herlev Station.
Regionsrådet besluttede i 2019 at finansiere en ny lokalbanestation på 
Frederiksværkbanen ved Nørre Herlev i Hillerød Kommune.

Lokalplan 469, som beskriver projektet, blev vedtaget at økonomi-
udvalget d. 24/8 2023.
 
Forsinkelserne har sammen med den generelle prisudvikling betydet, at 
Lokaltog A/S har justeret budgettet fra 6,9 mio. kr. til 7,6 millioner kroner.
Anlægget af Nørre Herlev Station forventes gennemført i 2024.

Det kommende motorvejskryds ved Roskildevej
På Hillerødmotorvejens hjemmeside (https://www.vejdirektoratet.dk/
projekt/hilleroedmotorvejens-forlaengelse) kan man følge udbygningen, 
og bl.a. finde denne visualisering af det kommende motorvejskryds ved 
Roskildevej. Det er en stor arbejdsopgave, som netop er påbegyndt.
 
I forbindelse med vejprojektet vil der blive en del regulering af trafikken 
omkring krydset. F.eks. vil det i perioder være nødvendigt at trafikken på 
forlængelsen skal føres op af afkørselsrampen, over Roskildevej og ned 
igen på den anden side af nedkørslen til motortrafikvejen. Der vil blive 
perioder med lysreguleringer mm, - altså endnu flere kø-problemer end vi 
allerede kender.

Nr. Herlev station  
og det kommende 
motorvejskryds

Der er allerede en stigende trafik, også tung trafik, gennem Nr. Herlev, som 
vi oplever værende et udtryk for stigende kø-problemer på Roskildevej. 
Det kan åbenbart betale sig at lave smutveje ad de små landeveje. 
Arbejdet med motorvejen vil vist desværre gøre det endnu mere attraktivt 
at bruge de små landeveje for at undgå de værste køer for at komme 
hurtigere på arbejde, eller for at nå børneafhentningerne inden institu-
tionerne lukker.

Det er vel nok ærgerligt, at Uvelsevej endnu ikke er ført syd om landsbyen.
Nr. Herlevs trafikudvalg  

Se næste side >>
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Visualisering af det kommende motorvejskryds ved Roskildevej. 

Aut. Skorstensfejermester 

Christian Bast
Ring på 47 17 00 08

Rensning af kedler, brændeovne 
og ventilation og rådgivning  

om alt vedrørende brandsikring,  
skorstene og ildsteder. 

Se mere på www.skorstens-fejer.dk

Din lokale hestevogn
 
kører gerne...
skovture med familien, børne
fødselsdage, kunstrute (til 7 
lokale kunstværksteder) eller 
hvad du kunne ha’ lyst til.
Ring til kusken og hør nærmere 
på 2164 9866 efter kl. 18

Mathias Skarby (mathias@brodeskov.net)
og Tom Feilberg (tom@brodeskov.net)

Få besøg eller mød os på
Irmatorvet, Frederiksværksgade 4A

Træffes hele døgnet på

48 24 01 00

Din lokale bedemand 

HILLERØD

Karsten Knak 
Pedersen

Birgit 
Mortensen

Sidsel 
Baltzer

Vi er her for dig 
i en svær tid
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I Nr. Herlev var fokus på hastighedsmåling og behovet for hastigheds-
bump på Uvelsevej ved byskiltet, samt et stort ønske om omlægning af 
krydset Uvelsevej, Bygaden og Enghavegårdsvej. Der blev også nævnt,  
de udfordringer der kan opstå i forbindelse med at Brødeskov station 
flyttes, da Bygaden er smal og mangler fortov.

Udfordringer i Hammersholt og Ny Hammersholt. 
For Hammersholt Byvej blev det diskuteret, hvordan vejen kan gøres mere 
sikker ved at indføre en 30/40 km zone med etablering af 2 minus 1 vej på 
de dele, hvor det kan lade sig gøre. Der var også fokus på udfordringerne 
med smalle veje og manglende fortove, især når fodgængere, biler og 
landbrugsmaskiner skal dele vejen.

I Ny Hammersholt blev der peget på flere problemer med Gl. Frederiks-
borgvej, hvor tung trafik udgør en sikkerhedsrisiko. Der blev fremsat 
forslag om at lede de tunge lastbiler væk fra området via Kongevejen og 
om at etablere bedre afmærkning og hastighedsdæmpende foranstalt-
ninger, såsom midterstriber af chaussésten og plastpæle ved cykelsti/
fortov.

Fremtidige tiltag og opfølgning. 
Mødet sluttede med en opsummering af de forskellige forslag og 
 problemstillinger, som nu vil blive viderebehandlet af Hillerød Kommune 
og Rambøll. Borgere blev opfordret til fortsat at indrapportere trafikpro-
blemer via kommunens Borgertip-system, så der kan ske løbende 
 forbedringer.

Lokalrådets Trafikudvalg vil fortsætte dialogen med Hillerød Kommune 
om at sikre, at de lokale veje bliver mere sikre for både bilister, cyklister  
og fodgængere. 

Du kan se hele opsamlingen fra borgermødet på Brødeskov Lokalråds 
hjemmeside: https://brodeskov.net/

Forsøgsordning med fokus på hastighedssænkning. 
Hillerød Kommune deltager i en landsdækkende forsøgsordning, der 
løber frem til juni 2025 og omfatter hastighedssaneringer i 16 kommuner. 
Formålet er at forbedre trafiksikkerheden ved at reducere hastigheden på 
vejene til 40 km/t i udvalgte områder. På mødet præsenterede Rambøll 
en række forslag til trafiksanering, baseret på input fra både kommunen 
og borgere.

Diskussioner om lokale udfordringer. 
Deltagerne blev opdelt i tre arbejdsgrupper, hvor de diskuterede  
speci fikke trafikproblemer i områderne Nr. Herlev, Hammersholt og  
Ny Hammersholt. 

Udfordringer i Brødeskov, Nr. Herlev. 
Der blev blandt andet drøftet behovet for flere bump på Brødeskovvej 
samt mindre bump ved Kollerødvej nær skolen. Desuden blev der rejst 
bekymring om de mange huller i rabatten og problemer i regnvejr.

Trafikmøde i Brødeskov: 
Borgerne bekymrede  
for trafiksikkerheden
I juni blev der afholdt et borgermøde på Hanebjerg 
 Skole, hvor omkring 25-30 engagerede borgere fra 
 området mødtes med Hillerød Kommunes trafikudvalg 
og eksterne konsulenter fra Rambøll. Mødet handlede 
om planerne for trafiksanering i området som led i en 
forsøgsordning for hastighedsdæmpning i udvalgte 
kommuner.
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Sommeren 2024 i Ny Hammersholt været meget domineret af ned-
gravning af fjernvarmerør til henholdsvis bebyggelserne Slettebjerget, 
Leerbjerg lod og Sættedammen. Dette har forårsaget en hel del trafikalt 
besvær især på Slettebjerget og Hulvejen. Medio august er fjernvarme-
rørene næsten sammenkoblet ved cyklestien ved Hulvejens forlængelse, 
rørerene skal herfra videreføres frem til Brødeskovvej med efterfølgende 
underboring af S-togsbanen. Arbejdet forventes færdigt inden fyrings-
sæsonen 2024.

I 2024 anlægger Vejdirektoratet enkeltrettede cykelstier i begge sider af 
Overdrevsvejen, som forventes færdige til den kommende vinter. Denne 
forbindelse gør det nemmere at cykle fra Ny Hammersholt til henholdsvis 
sygehuset i Øst samt Favrholm Station i Vest.

Fjernvarme i  
Ny Hammersholt

Sidst, men ikke mindst er der fornyet interesse for at etablere en sti-
forbindelse fra Ny Hammersholt til Favrholm Station. Parterne, bestående 
af en interesse gruppe fra Ny Hammersholt, Golfklubben og Hillerød 
Kommune, har besigtiget forholdene og diskuterer nu en mulig linjeføring.

Kurt Schaldemose,  
medlem af Brødeskov lokalråd  
Bestyrelsen@Brodeskov.net.

Udgravninger til fjernvarmerør vest for Leerbjerg Lod
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Skovning lang Overdrevsvejen.

Nr. Herlev har fået  
et Festlaug
Fredag den 16. august var dele af Herlevgårdsvej lukket 
for trafik, fordi Nr. Herlev var inviteret til fest. 

Desværre var vejrguderne ikke helt med os, men med hjælp fra de lokale 
spejdere, blev der rejst et fint telt, og borde og bænke båret ind i tørvejret. 
Det blev en hyggelig aften for store og små med hoppeborg, slush ice, 
popcorn, fællesspisning, banko og lotteri med flotte sponsorgaver fra Din 
Vinbutik i Lynge, restaurant Gonzales, Ole Sam (dejlig honning) og flere 
ting fra arrangørerne. Forhåbentlig er det et arrangement, der kan blive en 
fast tradition – igen. For der har faktisk også tidligere været afholdt 
byfester i Nr. Herlev. Fra Lokalhistorisk forening har vi fået en artikel fra 
1953, hvor Frederiksborg Amtsavis bragte en omtale af en fest, og flere af 
deltagerne huskede hvordan der også i 1980’erne blev holdt byfest og 
kræmmer marked der, hvor sognegården ligger nu.  

Før festen talte Borgeravisen med en af initiativtagerne og tovholder for 
arrangementet, Carina Juul Schneider, for at høre mere om de tanker, der 
lå bag beslutningen om at etablere et festlaug.    

af Helle Friis Proschowsky
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Der er over 100 mennesker, der er meldt til arrangementet - hvad er  
din reaktion på det? 
Jeg tænkte, at vi max blev 50, men nu er vi oppe på 116. Der er vildt 
overvældende, og den store tilslutning vidner jo kun om, at sådan noget 
har været savnet. Den store tilslutning rejste så nye udfordringer bl.a. at 
skaffe siddepladser og overdækning. Det er dyrt, og det har ikke været 
muligt at imødekomme det hele. Men vi lærer jo hen ad vejen og vil også 
evaluere, når det er overstået. Hvad gik godt? og hvad kan vi gøre bedre 
næste gang? Økonomen har været en udfordring, så vi har selv lagt ud og 
lige nu har vi underskud. Derfor valgte vi at finde en måde at få lidt penge 
i kassen bl.a. ekstra bingo og at sælge lodsedler. Det har været svært at 
finde sponsorer nok til vores præmier, så fremadrettet vil vi måske søge 
tilskud fra fonde. Mange af dem, vi har rettet henvendelse til, har enten 
ikke svaret tilbage eller også støtter de ikke de små lokalt, men kun røde 
kors, børns vilkår etc. - især de store kæder. Men Din Vinmand i Lynge har 
været en god sponser. 

Hvilke ønsker har du i forhold til hvordan festen skal forløbe? 
Jeg håber, at alle vil hygge sig, lære hinanden bedre at kende og derved 
skabe bånd. Mange gange ved man ikke, hvem der bor tre huse henne ad 
vejen. Vi håber, at både børn og voksne synes det bliver den bedste fest 
og at der skabes gode minder. Minder, som ligner dem, jeg bl.a. fik som 
barn ved at bo et sted, som lavede lignende arrangementer. Det skabte 
så gode relationer os børn imellem. Det betyder nok også noget, at jeg er 
plejemor. Den røde tråd for mig er at skabe noget, der binder os sammen 
- især børnene. Ungerne starter i børnehaven, hvor deres venskab starter. 
Det fortsætter så i skolen, hvor relationer dannes, og de relationer vil jeg 
gerne være med til at forstærke i fritiden.
 
Tror du det er noget, der vil blive gentaget?
Vi håber helt sikkert at det noget, der vil gentage sig fremadrettet. Vi har 
allerede nu planer om en juletræsfest og har i den forbindelse forespurgt 
præsten, om vi må bruge sognegården til formålet både ved dette og 
andre fremtidige arrangementer. Spørgsmålet vil blive taget op på næste 
menighedsrådsmøde. Hvor ofte og hvor mange afhænger af antallet af 
frivillige. En ting er sikkert, og det er, at jeg er kendt for at gå all in. Med 
det mener jeg, at jeg forsøger at gøre det ekstra-ekstra attraktivt og godt 
og involvere andre, såsom kirken mm. Om det lykkes, vil tiden vise. Hvis 

Kan du fortælle lidt om baggrunden for at Facebook-gruppen  
Nr. Herlevs Festlaug blev stiftet? 
Jeg stiftede gruppen fordi jeg gerne vil have, at der sker noget mere i 
vores skønne by. Især for børn og unge for det er vigtigt, at der er noget 
sjovt for dem. Jeg er meget social og udadvendt og elsker at arrangere og 
organisere. Jeg er ikke typen, der holder noget, uden at der er en eller 
anden form for underholdning - heller ikke privat. Jeg er ikke vild med 
sammenkomster/fester, hvor man sidder ned i fem timer og hører på 
sange og taler. Der skal ske noget. Samtidig er jeg til tider utrolig barnlig 
og elsker sjov og ballade/gys og gru ... Derfor er det ofte mig, der tager 
initiativer - også privat. Vi var et par stykker, som før Corona tog initiativ til 
en vejfest, hvor vi vel var ca. 25. Nu havde jeg lyst til at gøre det igen og 
denne gang i en lidt større skala – så vi udvidede det fra en vejfest til en 
byfest. 

Carina Juul Schneider
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det viser sig, at der kommer ligeså mange eller flere, må vi dele juletræs-
festen op i to gange, da vi ikke kan være så mange i sognegården og min 
ide er, at det skal være en fest med alt muligt lækkert. Jeg har rigtig 
mange idéer og skøre påfund og håber på, at rigtig mange ting vil ske. 
Men igen, jeg er ikke ”Super Woman”, og det kræver altså flere hænder.

For os, der deltog, var Carina nu i høj grad en ”Super Woman”! Tak for 
initiativet og den store indsats, det er at få sådan et arrangement stablet 
på benene

Her er et uddrag af artiklen fra Frederiksborg Amts Avis 1953 – med 
bibeholdelse af den originale stavemåde. 

August-Eventyrdag i Idyllen Nr. Herlev.
Nørre Herlevs stille Idyl blev brudt i Forgaars. Men det var kun for det 
godes Skyld. Til daglig ligger Stedet lidt borte fra Alfar Vej. Paa Grund af 
Tidens Krav til lige Vejlinier er der slaaet en ny Vejstreg udenom Byen. 
Ganske vist tangerer den Nr. Herlev, men det er en ganske upersonlig 
Streg. Gør man sig imidlertid den Umage at følge den gamle, bugtede 
Vej-linie, finder man ind i en Eventyr-Idyl. Vejen krummer sig ind mellem 
straatækte, hvidkalkede Huse, ind mellem nysselige Partier, hvor Latyrus i 
hundredfold forskellige Farvenuancer fryder Øjet, hvor der aander Ro, 
Hygge og Fred for Sjæl og Legeme. 

Men tro derfor ikke, at Nr. Herlev sover Tornerosesøvn. Netop den Vel-
holdthed, Byen præges af, er jo et Tegn paa, at der er Liv, at der hentes 
Velstand til Huse, at der er Initiativ. Hvis man ikke vidste det før, kunde 
man faa Bevis for det i Forgaars. Nr. Herlev havde Byfest. Fest med ideelt 
Formaal. Et af Formaalene med Byfesten var at skaffe Midler til Forsam-
lingshuset, det Forsamlingshus, som danner Rammen om nuværende og 
kommende Slægters Virke. Funktioner.

Et Racerløb.
Første Programpunkt var Sæbekasseløbet, hvor det i Sagens Natur var de 
yngre Aargange, der havde Ordet. Der herskede Spænding paa alle 
Pladser. Blandt de deltagende saa vel som hos Publikum. Køretøjerne 
repræsenterede forskellige ”Modeller”. Man syntes, at en af Deltagerne 
havde misforstaaet Løbets Art. Hans Køretøj var bygget op paa en Ølkas-
se. En anden havde en gammel Barnevogn som Hovedbestanddel . . . .   
men køre kunde de alle sammen. Og godt endda. 

De gode Konkurrenter.
Om den næste konkurrence kom der til at staa Gny. Det var Pandekage-
løbet, hvor fire af Byens Damer i fuldt Firspring skulde klare den vanskeli-
ge Opgave ikke blot at tilbagelægge Strækningen, men ogsaa stadig 
vende Pandekagerne paa Panden. Blæsten drillede dem slemt (eller 
ogsaa var det, fordi Fru Købmand Knud Larsen havde bagt Pandekager-
ne for tynde), for da Løbet var startet, viste det sig, at Vinden legede 
Himmelspræt med Pandekagerne, saa Løbets Deltagere havde mere 
Mas med at samle dem op fra Jorden, hvorhen de var blæst, end at 
vende dem i Luften. Der var dog heller ingen, der havde forlangt, at 
Pandekagerne skulde spises bagefter. Lykkeligvis. Løbet gik i forskellige 
Etaper. Det var ganske vist nok noget, at man fandt paa, da Fru Køb-
mand Knud Larsen vandt første Gang. Der var som Præmie stillet i Udsigt, 
at Vinderen vilde faa et Kys af Festens utrættelige Primus motor Køb-
mand Knud Larsen. Det var der Rift om, og man var naturligvis højligen 
utilfreds med, at det skulde blive i Familien. Næste Etape vandtes af Fru 
Købmand Olsen – og det turde være et fuldgyldigt Bevis paa den gode 
Aand, der hersker i Nr. Herlev, at Købmand Larsen ifølge Spillets Regler 
afleverede Løbspræmien til sin Konkurrents Hustru med al mulig Honnør. 
Stævnets Speaker, den veloplagte Tømrer Plovdrup, paastod, at han 
gerne vilde overtage Præmieuddelingen, og af ren og skær Misundelse 
ønskede han, at der skulde tages Tid. Det blev der dog ikke Brug for.
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NYT FRA BRØDESKOV IDRÆTSFORENING

Så er vi gang  
efter ferien ...
Vi håber alle har haft en dejlig sommerferie fyldt med afslapning, solskin 
og måske endda lidt aktivitet på sidelinjen. Nu er det tid til at snøre 
træningsskoene, finde sportstøjet frem og gøre jer klar til en ny og spæn-
dende sæson i Brødeskov Idrætsforening!

Alle aktiviteter er startet op igen med de ugentlige træninger og aktivite-
ter. Vi har glædet os til at byde jer velkommen tilbage siden starten af 
august og ser frem til en efterårssæson fyldt med sjove oplevelser, 
udvikling og fællesskab. Husk at tjekke vores opdaterede træningstider på 
vores hjemmesiden www.broedeskov.dk - hvor potentielle nye medlem-
mer også kan læse om hvilke aktiviteter vi byder på 

Hvis I har spørgsmål, eller gerne vil vide mere om foreningen og vores 
aktiviteter, så husk at man altid kan fange os på kontakt@broedeskov.dk.

Frivillighedens betydning i vores forening
Vi ved at idræt i en forening handler om mere end bare motion - det 
handler om fællesskab. Den 25.-26. maj blev klubhus og arealerne 
endevendt og malerpenslen svunget. Opbakningen var ikke overvælden-
de, men en kæmpe tak skal lyde til de frivillige der lagde vejen forbi 
Idrætsforeningen til gavn for os alle i den kommende sæson og for 
fremtiden!

I vores forening er frivillighed hjertet, der holder det hele i gang. Uden de 
mange timer, kræfter og engagement fra vores frivillige trænere og 
bestyrelse, ville vi ikke kunne tilbyde de aktiviteter, træninger og arrange-
menter, som vi alle sætter så stor pris på.

Frivillige er med til at skabe en dynamisk og levende forening, hvor der er 
plads til alle – uanset alder, erfaring eller baggrund. Det er de frivillige, der 
sikrer, at vores hold har dygtige trænere, at vores arrangementer bliver til 
noget, og at vores medlemmer føler sig velkomne og værdsatte.

Ved at bidrage frivilligt giver man ikke kun noget værdifuldt til foreningen, 
men man får også selv meget tilbage. Frivilligt arbejde giver mulighed for 
at lære nye færdigheder, knytte venskaber og være en del af noget større 

Vi er dybt taknemmelige for alle, der vælger at give noget af deres tid til 
vores forening. Jeres indsats er uvurderlig, og sammen kan vi fortsætte 
med at skabe et sted, hvor vi alle kan trives og have det sjovt.

Følg med på Facebook og Instagram også hvor vi løbende opdaterer med 
nyheder og begivenheder fra vores forskellige idrætsgrene og ellers slå 
vejen forbi vores dejlige anlæg.

Vi ses på banerne!
Bestyrelsen i Brødeskov Idrætsforening

af Christian Bo Valling Nielsen, 
formand for Brødeskov Idrætsforening



Når man går tur i Store Dyrehave, er der flere steder, hvor det er muligt at 
sætte sig på en bænk og nyde en kop medbragt kaffe eller te. Den 
mulighed har der hidtil ikke været i Brødeskov, og det har ofte undret mig. 

Derfor henvendte jeg mig sidste efterår til Naturstyrelsen Nordsjælland og 
vedlagde et fint kort over skoven med forslag til placeringer af borde og/
eller bænke. Stor var min glæde derfor, da jeg i løbet af sommeren kom 
forbi adskillige fritstående bænke og også et par borde-bænkesæt i 
skoven. Og ikke nok med det – der er også kommet en mulighed for at 
overnatte i shelter i Brødeskov. Så nu er det bare om at pakke rygsækken 
og tage på tur. 

Shelteret hedder ”Grævlingen” og kan findes på hjemmesiden ”ud i 
naturen”, men det er ikke et af dem, der kan bookes i forvejen. Det 
 fremgår af hjemmesiden, at der er fri teltning i Brødeskov, hvilket var nyt 
for mig. 

Læs mere her: https://udinaturen.dk/
Og specifikt om Brødeskov (skriv evt. ”grævlingen” i søgefeltet):  
https://udinaturen.dk/shelter/135517

Borde, bænke og 
shelter i Brødeskov

Shelterets placering i BrødeskovDet ene af borde-bænkesættene står i sydenden af skoven – ud mod ”Vejs ende”
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af Helle Friis Proschowsky



Teksten fra Ud i Naturen: 

Grævlingen shelter
Den primitive overnatningsplads ligger i bøgeskov med udsigt til et lille, 
lysåbent vådområde. Pladsen består af 1 minishelter med bålsted og en 
lille bænk. Der er mulighed for at slå et par mindre telte op indenfor 20 
meter af shelteren. Der er plads til 2-3 overnattende i shelteret.

Vand og brænde skal du selv medbringe. Det er tilladt at samle grene i 
skovbunden til brænde, men der må ikke fældes træer.

Shelterpladsen skal efterlades opryddet, og alt affald skal bringes med ud 
af skoven. Husk at slukke bålet inden du forlader shelterpladsen.

Du kan finde shelteren med disse GPS-koordinater: 55.89175, 12.301221

Udsigten til vådområdet foran shelteret

Et kig ind i shelteret
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Efter generalforsamlingen d. 7.5. holdt BLF et konstituerende møde i juni. 
Sammensætningen af den nyvalgte bestyrelse fremgår sidst i artiklen.

Vi har bestemt plads til flere, der gerne vil give en hånd med både i 
bestyrelsesarbejdet og ikke mindst til det praktiske arbejde omkring 
arkivet og vores arrangementer, så henvend dig endelig, hvis du er 
interesseret!

Vi er i fuld gang med en oprydning, hvor vi har fået gennemgået, hvad vi 
har i arkivet, hvad der er arkiveret, og hvad der skal scannes og arkiveres i 
arkiv.dk og registreres i vores egen database. Der er meget spændende 
stof til kommende arrangementer og fortællinger ...

Ligger du/I inde med billeder eller andet materiale, der belyser både 
hverdagslivet, forandringer og spændende episoder fra området (Ny/  
Gl. Hammersholt, Nr. Herlev og Freerslev), modtager/låner vi meget gerne 
dette, så vi kan få udbygget og opdateret vores arkiv. (Husk det også  
er af interesse, at få dokumenteret nyere ting). 

Nyt i dag - er historie i morgen ...!      
OBS. Vi kommer også altid gerne hjem til jer, hvis I gerne vil give jeres 
bidrag til områdets historie eller bidrage med billeder m.m. Kontakt vores 
formand, Eva Vester på tlf. 42442074, så kommer vi ud til dig/jer efter 
nærmere aftale.  

Efterårets 2 arrangementer i BLF                        

Hammersholt Skole 1924- 2024

I år er det 100 år siden Hammersholt Skole slog dørene op for første gang.
Det vil vi gerne fejre, så Hillerød Lilleskole inviterer sammen med Brøde-
skov Lokalhistoriske Forening (BLF) til et arrangement på skolen:

Tirsdag d. 17.9.2024 kl. 17.00. Brødeskovvej 3, 3400 Hillerød
BLF starter med en kort fortælling om Danmarks skolehistorie, herefter 
fortælles om Hammersholt Skole med anekdoter fra en anderledes 
skolehverdag fra 1924 og frem til den nedlægges som kommuneskole.
Hillerød Lilleskole fortæller om deres skole og arrangementet slutter med 
en rundvisning på skolen, som den ser ud og bruges i dag. 

Vi håber I vil være med til at fejre skolen med dette arrangement og 
glæder os til at se jer. (Arrangementet er gratis og varer ca. 2 timer).
På glædeligt gensyn Hillerød Lilleskole og BLF.

Nyt fra BLF,  
Brødeskov Lokal-
historiske Forening
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Bliv medlem af BLF, støt det lokale liv og hjælp os med at 
bevare vores fælles historie!

Prisen pr. år er 150 kr. for enkelt medlemmer og 200 kr. for et hus-
standsmedlemsskab.
Vi glæder os til at høre fra dig! Det er nemt, du kontakter bare:
Formand, Eva Vester eller kasserer, Stig Jørgensen pr. tlf. elller sender en 
mail til BLF’s mail Broedeskovlokalhistorie@gmail.com 

Formand og arkivleder: Eva Vester, Kirkepladsen 2, Nr. Herlev, 3400.  
Tlf. 42442074, tomogeva@gmail.com
Næstfm.: Margrethe Krogh, Kildedalen 3, 3400. Tlf. 48267232 Mobil 
30117232, margrethekrogh@gmail.com
Kasserer: Stig Jørgensen, Cirkelbuen 69, 3400. Tlf. 21732088
Stig.jorg@adslhome.dk
Sekretær: Lisbeth Dilling, Slettebjerget 69, 3400. Tlf. 27571237
dillingster@gmail.com
Medlem og dataansvarlig : Henrik Havemann, Enghavegårdsvej 53, 3400. 
Tlf. 48266916 Mobil 23491927, henrikhavemann@gmail.com
Medlem: Birgit Larsen, Alle’kredsen 159, 3400. Tlf. 48266826. Mobil 
23661951, birgula@webspeed.dk  
Margrethe Nielsen, Gl. Frederiksborgvej 58, 3400. Tlf. 23309347
margrethe.nielsen@hotmail.com
Frede Wagner, suppleant, Gl. Frederiksborgvej 68B, 3400. Tlf. 29457473
 
Arkiv og mødelokale: Brødeskov Station, Stationsvej 1, Nr. Herlev, 3400 
Hillerød. Vi deler huset med andre foreninger, hvorfor der er nedsat et 
klubhusudvalg. BLF repræsenteres af Stig Jørgensen og Eva Vester.

Foredrag om og rundvisning i Nr. Herlev Kirke

Torsdag d. 7.11.2024 kl. 19-21. Vi starter i sognegården i Nr. Herlev  
(overfor kirken)

Brødeskov Lokalhistoriske Forening (BLF) slutter årets arrangementer i 
samarbejde med Nr. Herlev Kirke.

Vi starter i sognegården hvor BLF vil komme med et kort oplæg om 
områdets historie frem mod kirkens start i midten af 1100-tallet, og de 
vigtigste historiske milepæle for Nr. Herlev Sogn frem mod i dag.
Herefter går vi over i kirken, hvor sognepræst ved Nr. Herlev Kirke,  
Charlotte Chammon, vil vise rundt og fortælle om bygninger, inventar  
og udsmykning, (herunder kalkmalerierne) fra de første byggerier i  
midten af 1100-tallet og frem til i dag.

Arrangementet er åbent og gratis for alle.
Vi glæder os til at se jer

Mvh. Nr. Herlev Kirke og BLF.
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Nyt fra Hammersholt 
Forsamlingshus
SKET SIDEN SIDST

Veteraner i Hammersholt
Lørdag den 11. maj 2024 var der ”Veteraner i Hammersholt”, som gruppen 
”Det Glade Rat” havde arrangeret. Der var igen i år virkelig mange fine 
gamle køretøjer, og rigtig mange besøgende, og igen var der sat et ekstra 
stort telt op på terrassen foran forsamlingshuset, hvor de mange besø-
gende kunne sidde og nyde kaffe, kage, vafler og grillpølser – og selvføl-
gelig øl, vand og vin. Man kunne også sidde uden for, da vejret heldigvis 
var med os. Den lokale spillemand Ove havde sat keyboardet op i et 
hjørne af teltet, så der blev også spillet musik og sunget sange i løbet af 
eftermiddagen. Du kan allerede nu sætte kryds i kalenderen – der er 
nemlig ”Veteraner i Hammersholt” igen lørdag den 31. maj 2025.

Fællesspisning
Mandag den 6. maj havde gruppen af frivillige igen indbudt til fælles-
spisning, denne gang med ovnstegte kyllingelår med nye kartofler, 
rabarberkompot samt broccolisalat med ramsløg, tranebær og bacon.  
Til ikke-kødspisere var der lækre falafler (og broccolisalat uden bacon). 
Der blev også serveret dessert i form af bær fra egne haver på bund af 
makroner og med råcreme/flødeskum. Endnu en gang skal der lyde en 
kæmpe stor tak til de frivillige bag arrangementerne. 

KOMMENDE ARRANGEMENTER

Kim Schwartz, søndag den 3. november kl. 13
Hammersholt Forsamlingshus er stolte over at kunne byde velkommen til 
koncert med Kim Schwartz og hans faste makker Peter Edelmann på 
tangenter. Kim Schwartz er en sanger og sangskriver med noget på hjerte. 
Kim optræder på slap line, og deler anekdoter fra sit liv med musikken. 
Kim er nemlig ikke kun en fremragende sanger, sangskriver og spillemand 
– han er også en ægte historiefortæller. Så kom og brug en eftermiddag  
i vores hyggelige forsamlingshus – du får en helt særlig musikalsk ople-
velse. 

Inden koncerten er der smørrebrød ad libitum, og i baren kan der købes 
øl, vand, vin og kaffe til meget fornuftige priser. Billetterne koster 350 kr. 
(med spisning) og 250 kr. (uden spisning). Billetbestilling sker hos Niels 
Bagge på telefon 4043 1859.

Kim Schwartz
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Høstfest
Lørdag den 5. oktober 2024 er der høstfest i forsamlingshuset. Program-
met er ikke helt på plads i skrivende stund, men der vil blive meldt 
nærmere ud på Facebook mv. 

Julemarked og juletræsfest
Husk også vores julemarked søndag den 24. november og juletræsfesten 
søndag den 8. december.

Forsamlingshuset er åbent for besigtigelse hver torsdag fra 17:30 – 19:00

BESTYRELSE
Formand Lillian Sørensen 2382 1735

Næstformand Brian Jørgensen 2242 9134 

Kasserer Ove Christian Sørensen 4019 3680

Bestyrelsesmedlem Niels Bagge 4043 1859

Bestyrelsesmedlem Klaus Lærke Larsen 4052 5064 

Bestyrelsesmedlem Niels Jerichau Clausen 2223 1848

Bestyrelsesmedlem Palle Christensen 2684 2241

Suppleant Maria Bull Bagge 2560 7085

Suppleant Sabina Emiliah Dalgaard 2563 2218

v/Mette Wolf og Leif Jonasson 
Poul Rasmussen´s Eftf. 

Hovedgaden 17A, 3320 Skævinge 
Frejasvej 17, 3400 Hillerød 

 

Vi træffes alle dage  

48 26 08 05 
 

www.nord-begravelse.dk 

Leif Jonasson Lars Frederiksen Mette Wolf Anette Bang 

Kaniner 
sælges
Velegnede både  
til slagtning og  
som kæledyr.

Tue Tortzen
Slettebakken 1 Ll. Sverige
22 85 73 62 eller  
tt@hillerod.dk

6 

 

Lækre cremer & shampoo  
af naturlige råvarer og urter  

fra egen have 

Besøg gårdbutikken i Hammersholt 

Åben lørdage 10 – 13 el. aftale 

Endvidere smykker, pileflet, håndla-
vet papir, akvareller 

HAMMERSHOLT BYVEJ 43 
48 17 03 71  

 

  

 

Christiansen 
Entreprenør J 

 
 

Jørn Christiansen 
Bygaden 7 
Nr. Herlev 

3400 Hillerød 
 

Mobil 51 50 00 59 
Privat 48 24 75 68 

 
Jord & beton 

Kloak & anlæg 
Udføres 
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I sidste nummer af Borgeravisen lovede Sigrid Friis, der er vokset op i  
Nr. Herlev, at sende et billede fra første skoledag”, hvis hun blev valgt til 
Europa Parlamentet. Det gjorde hun, og her kommer billedet samt en lille 
beskrivelse fra Sigrids Instagram profil, fra den allerførste dag i det nye 
parlament, der foregik i Strassburg i midten af juli. 

”Violinerne har spillet Beethovens 9. symfoni, Ode an die Freude. Den 
smukkeste start på det nye mandat for den Europæiske Union.

Her er en summen og et virvar af nyvalgte Europa-parlamentarikere, der 
ligesom jeg selv skal finde vej til vores nye pladser, hilse på side-makke-
ren for de næste 5 år, holde tjek på dagsordenener og papirer, alt imens vi 
bliver fortrolige med det elektroniske stemmesystem (godt, man ikke skal 
optælle 720 stemmer manuelt hver eneste gang!).

Den allerførste gang man sætter sig i stolen som nyvalgt kommer aldrig 
igen, så det er bare om at nyde det! Det ene øjeblik taler vi om vigtighe-
den af, at EU fortsat støtter Ukraine. Det næste øjeblik er der en afstem-
ning om størrelsen på de politiske udvalg, der findes i parlamentet. Jeg 
lytter, jeg stemmer, og jeg suger indtrykkene til mig.

Og så er det specielt, at der er et hav af både journalister og lobbyister 
med til ”første skoledag” - sådan husker jeg det i hvert fald ikke fra 
folkeskolen ... ”.

”Første ”skoledag” i 
Europa Parlamentet
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Grafisk design og diverse fotos 
Per Christiansen

Tryk 
PE Offset & Reklame A/S, Varde.

Distribution 
Uddeles af medlemmer af menighedsrådet, 
lokalrådets bestyrelse og andre frivillige 
hjælpere.

Bankkonto 
Handelsbanken, Hillerød Reg. nr. 6300 
Konto nr. 1583 230

Næste nummer på gaden
23.-29. november 2024

Deadline
1. november 2024

Vi opfordrer alle foreninger, klubber,  
medlemmer samt beboere at notere sig  
disse datoer.

Bestyrelsen: 

Formand
Mathias Skarby
Enghavegårdsvej 41
Tlf. 21 54 31 22
mathias@brodeskov.net 

Næstformand 
Svend Beeck
Gl. Frederiksborgvej 9
Tlf. 26 63 65 15 
svend@brodeskov.net 

Webmaster 
Torben Strunge Pedersen 
brodeskov@city.dk

Brødeskov Borgeravis udgives af Brødeskov 
Lokalråd og udsendes gratis til medlemmer-
ne og alle husstande i foreningens område

Brødeskov Borgeravis har ligesom lokalrådet 
et almennyttigt formål. Formålet er at skrive 
om, hvad der rører sig i området, at trykke 
læserbreve fra alle i området - eller fra andre 
om os/vort område samt at give rum for 
områdets foreningsliv

Redaktion 
Per Christiansen, 22 26 97 94.
Helle Proschowsky, 29 44 52 55.
Svend Beeck, 26 63 65 15 

Redaktionelt stof
e-mail til avisen: BBavis@brodeskov.net

Annonceansvarlig: Svend Beeck,  
svend@brodeskov.net 

Kasserer
Hanne Jensen,  
Slettebjerget 15,
hanne@brodeskov.net

Øvrige medlemmer af 
bestyrelsen:
Tom Feilberg, Nr. Herlev
Kirsten Arvesen, Nr. Herlev

Suppleanter:
Annette Orup, Hammersholt
Kurt Schaldemose Hansen, 
Ny Hammersholt

Kontingent
Husstande kr. 100,-.

Medlemskab
Henv. til kasserer 
Hanne Jensen
Konto 6300 - 1583 230
Mobilepay 94329
hannemaarjensen@ 
hotmail.com

Kontakt bestyrelsen
Bestyrelsen@Brodeskov.net

Brødeskov Lokalråd
Brødeskov Lokalråds formål er at understøtte og formidle et aktivt fællesskab mellem  områdets 
beboere og foreninger. Vores område er Nr. Herlev sogn - Ny Hammersholt, Ll. Sverige, 
 Hammersholt, Nr. Herlev, Freerslev samt de mellemliggende landområder.

Køb en annonce i Brødeskov Borgeravis  
og bliv set i dit lokalområde
 
Størrelse PRIS MOMS PRIS PR. ÅR PRIS PR. NR. 

1/2 omslag inderside 2.100 525 2.625 656,25
1/4 omslag inderside 1.400 350 1.750 437,50
1/1 tekstside 2.800 700 3.500 875,00
1/2 tekstside 1.800 450 2.250 562,50
1/3 tekstside 1.400 350 1.750 437,50
1/4 tekstside 1.100 275 1.375 343,75
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alt indenfor 
 
Brudebuketter 
Dekorationer/Buketter 
Borddekorationer 
Kranse/Bårebuketter 
Kistedekorationer 
 
Forfriskende anderledes 
Gå til fagmanden 


